
MCpl Samuel Garceau, CD

After 17 years of service to the Canadian Armed Forces including 5 years as an Artilleryman and 12 years as a member 

of the Royal Canadian Electrical and Mechanical Engineers Regiment, Master-Corporal Samuel Garceau will retire 

may 13th, 2024.

Samuel enrolled in the CAF as a reservist with 62nd Field Artillery Regiment in Shawinigan on June 16th 2008. After his 

basic training in Valcartier, QC, he is back to his regiment to serve as an Artilleryman until his transfer to the Regular 

Force as a Vehicle Technician on January 22nd of 2013. Having completed his Vehicle Techncian training in Borden, he 

is posted to 5 Service Batallion in Valcartier, QC, on septembre 23rd 2013.

He is then posted to the 12th Armoured Regiment on April 27th 2015 where he participates to numerous training 

exercises and is deployed on OP LENTUS in 2017. He is also part of the TAPV integration project and on a HSVS 

preparation task for a deployment to Lettonia. He also participates to a snowmobile preparation task for a joint training 

exercise with French Forces. After 5 years at the 12th Armoured Regiment, he is posted to Bagotville, Qc.

Promoted to MCpl on June 29th 2020, he is appointed as 2 I/C of the heavy equipment section and then 2 I/C of the 

refuelling and firetrucks section. He is then transferred to the procurements section as the tool crib I/C and is 

responsible of the tool procurements until his retirement date on may 13th 2024.
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Samuel will retire in the wonderful Saguenay Lac-St-Jean region along with his spouse Noémie, who is also a member of the CAF, and his two daugthers Zoé and Molly. He 

will spend his retirement working on sports cars, hunting, fishing and riding his snowmobile. 

(Message from Samuel)

I enjoyed every day of my experience in the CAF, which made me learn a lot of things and made me grow as a person. I wish to thank everyone that I had the pleasure of 

serving with and wish you all good luck with the remainder of your careers.

Arte et Marte
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Caporal-Chef Samual Garceau, CD

Avec près de 17 ans de service dans les Forces armées canadiennes (FAC) soient 5 ans comme Artilleur et 12 ans comme membre du

Corps du Génie Électrique et Mécanique Royal Canadien (GEMRC), le Caporal-chef Samuel Garceau prendra sa retraite le 13 mai

2024.

Samuel s'est enrôlé dans les FAC en tant que réserviste pour le 62e régiment d’artillerie de campagne de Shawinigan le 16 juin 2008.

Après son entrainement de base à la BFC Valcartier, il retourne à son Régiment comme artilleur jusqu’à son transfert dans la Force

Régulière comme Technicien de Véhicules le 22 janvier 2013. Il complète alors sa formation à Borden et est muté au 5e Bataillon de

Service du Canada, Valcartier, le 23 septembre 2013.

Il est ensuite muté au 12e Régiment Blindé du Canada le 27 avril 2015 ou il participe à plusieurs exercices et à OP LENTUS en 2017. Il 

est aussi impliqué sur le projet réception des nouveaux TAPV et à la preparation des HSVS pour un déploiement en Lettonie. Il 

participle également à la preparation des motoneiges pour en entraînement conjoint avec un Régiment Français. Après 5 années de 

service au Régiment, il est de nouveau muté, cette fois-ci à Bagotville, Québec, le 12 août 2019.

Promu à son grade actuel le 29 juin 2020, il occupe successivement les positions de 2 I/C de la section Équipement Lourd et de la 

section Citernes et Camions de pompiers. Il a ensuite occupé les fonctions de responsable des achats d’outils et de responsable 

magasinier jusqu’à sa liberation le 13 mai 2024.
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Samuel prendra sa retraite dans la belle région du Saguenay-Lac St-Jean en compagnie de sa conjointe Noémie, également militaire, et de ses filles Zoé et Molly. Il profitera de sa retraite pour
pratiquer sa passion envers les véhicules modifiés, le plein-air, la motoneige la chasse et la pêche.

(Message de Samuel)

J’ai apprécié mon expérience au sein des Forces Armées Canadiennes, qui m’ont permis de me développer et d’apprendre beaucoup. Je remercie chaque personne avec qui j’ai eu la chance de servir et
vous souhaite bonne continuité dans votre carrière.

Arte et Marte
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